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Prvňáci a druháci zpátky v lavicích, zbytek u počítačů
Po prodloužených vánočních prázdninách se včera do škol vrátila alespoň část dětí. Byli mezi nimi i žáci 2. A ze Základní
školy Řezníčkova v Olomouci, kteří se poprvé v novém roce potkali s učitelkou Janou Zajícovou. Do lavic se v Česku
opět posadili jen žáci prvních a druhých tříd základních škol. Otevřely se také školy mateřské a speciální. Zbytek žáků
a studentů se kvůli šíření epidemie koronaviru opět učí distančně. ČTK

SATORANSKÝ MÁ PAUZU
KVŮLI KORONAVIRU
ČESKÝ BASKETBALISTA VYPADL ZE SESTAVY CHICAGA BULLS STRANA 12

Svátek slaví: Dalimil

Skiareály žádají vládu
o obnovení provozu
Hrozící krach. Provozovatelé chtějí zastavit chaos v lyžařských areálech. Zavřeno. Svahy trpí pod nájezdy
sáňkařů. Kompenzace. Jsou nedostatečné.Ministr Havlíček. Řešením by bylo brzké znovuotevření STRANA 8

Co plánují
starostové?
Co městskou část čeká
v letošním roce a jak ji
ovlivnila pandemie
koronaviru? V druhém
dílu ankety deníku Metro
odpovídali starostové
Prahy 6 až 10. STRANY 4 A 5

Zpoždění
v mobilu
Za jak dlouho přijede
tramvaj nebo jaké je
její aktuální zpoždění,
lze nově zjistit a sledovat
pomocí několika webů
a aplikací. Dosud to šlo
v hlavním městě pouze
u autobusů. Budou jednou
tyto informace dostupné
rovněž pro soupravy
metra? STRANA 2

Na lyžích
sjel Václavák
Průkopník sportu
v českých zemích Josef
Rössler-Ořovský měl prsty
také v tom, že se poprvé
na našem území objevily
lyže. Objednal si je
z Norska a 5. ledna roku
1887 na nich spolu se svým
bratrem v noci sjel
zasněžené Václavské
náměstí. STRANA 6
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V poskytování
informací o provo-
zu MHD si Praha
pomalu doplňuje
mezery.

Žhavá novinka i letitý dluh
v informování o spojích hro-
madné dopravy. Tak se mezi
cestujícími v posledních
dnech hovoří o sdílených po-
lohách konkrétních tramva-
jových spojů. Za jak dlouho
tramvaj přijede i jaké je její
aktuální zpoždění, lze nově
zjistit a sledovat pomocí ně-
kolika webů a aplikací. Do-
pravní podnik totiž polohy
souprav již pár dní sdílí s cen-
trálním dispečinkem Pražské
integrované dopravy (PID),
odkud jsou poskytovány dál.
„V pilotním provozu jsou

informace k dispozici ve vy-
hledávačích spojení na webo-
vých stránkách dopravního
podniku, PID, IDOS a také
v aplikaci PID Lítačka.
On-line polohy tramvají praž-
ské MHD mohou zájemci na-
jít také na stránkách
mapa.pid.cz. Dopravní pod-
nik spolu s organizátorem do-

pravy Ropid bude nyní odla-
ďovat kvalitu zveřejňova-
ných dat,“ říká pro deníkMet-
ro mluvčí dopravce Aneta
Řehková.
Data o poloze spojů jsou

otevřená a přístupná. Díky
tomu je mohou pro další do-
pravní aplikace nekomerčně
využívat i jiné společnosti
a subjekty. Právě to se stalo
před necelým rokem u auto-
busů. V pilotním provozu
byla tehdy jejich poloha zpří-

stupněna nawebu kdymitoje-
de.cz, který spravuje společ-
nost Ropid. V následujících
týdnech tyto údaje postupně
začaly využívat i další platfor-
my.
„U tramvají je to nyní tak,

že posílají do systému zprávy
při vyhlášení zastávky a prů-
jezdu zastávkou s inframajá-
kem. Touto součástkou je
jich v současnosti vybavena
většina. Vypočtené zpoždění
je tedy poměrně přesné, polo-

hu namapě je nicméně potře-
ba brát s mírnou rezervou.
Tramvaje by měly být výhle-
dově vybaveny novějším sys-
témem na bázi GNSS, který
bude posílat přesnou polohu,
navíc mnohem častěji,“ říká
mluvčí Ropidu Filip Drápal.
Na moment, kdy bude nej-

větší pražský dopravce sdílet
svá data jak o autobusech,
tak o tramvajích, se čekalo
dlouhá léta. Většina fanouš-
ků hromadné dopravy proto

tento krok považuje za znač-
ně opožděný. „Aktuální polo-
hy tramvají jsou posledním
kamínkem do mozaiky kom-
plexních informací pro cestu-
jící. Díky zapojení do systé-
mu otevřených dat PID může
tyto informace využívat pro
svoje aplikace každý, kdo
o to projeví zájem,“ nastiňuje
svůj pohled na věc ředitel Ro-
pidu Petr Tomčík.
Řada cestujících by také

uvítala přesná data o zpoždě-
ní jednotlivých souprav met-
ra. Tady ale vše stojí a padá
na tom, jak rychle se podaří
pokrýt všechny tunely LTE
signálem. I tak jde ale v praž-
skémmetru obvykle jen o de-
sítky vteřin. Podle náměstka
primátora a předsedy dozorčí
rady dopravního podniku
Adama Scheinherra bude
celé metro pokryto začátku
roku 2022. „Informace o polo-
hách dopravních prostředků
a signál vmetru patřímezi zá-
klady moderní MHD. Tako-
vou ji pro vás také chceme dě-
lat. Nyní máme pokrytých 36
stanic z 61,“ tvrdí náměstek
Scheinherr.

inzerce

Máte Vy nebo Vaše dítě chronický ATOPICKÝ EKZÉM
středního až těžkého stupně a běžná lokální

a celková léčba nezabírá?

Hledáme pacienty ve věku 12 - 65 let, kteří trpí minimálně
2 roky atopickým ekzémem středního až těžkého stupně, léčba
kortr ikoidy a jinými mastmi nebo léky nezabírá a mají zájem

o celkovou biologickou léčbu.

V rámci klinického výv zkumu nabízíme pacientům,
kteří se dle daných kritérií kvalifikují,

1-roční celkovou biologickou terapii ZDARMA.

Pro více informací a objednání na bezplatnou vstupní konzultaci nás
prosím kontaktujte telefonicky:

Telefon: 606 072 078
Adresa: Kožní ambulance, TěT šnov 5, 110 00 Praha 1

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Citát

Informace o aktuál-
ních odjezdech spojů
jsou na webu automa-
ticky aktualizovány
každých třicet vteřin.
ANETA ŘEHKOVÁ
MLUVČÍ DOPRAVNÍHO PODNIKU

Zóny na pětce
Na území Prahy 5 se od
včerejška opět rozšířily
zóny placeného stání. No-
vinka se týká zbytku Ci-
bulky a sídliště Podbělo-
horská. Zóny v páté měst-
ské části se postupně roz-
šiřují od jejich zavedení
v roce 2016, naposledy při-
byla například oblast Far-

káně, první část Cibulky
nebo Černý Vrch. Dále je
v plánu rozšíření na sídliš-
tě Barrandov a následně
na Žvahov, Zlíchov a do
starých Hlubočep. Důvo-
dem postupného rozšiřo-
vání je přesun aut do ob-
lastí bez zón. Koncem loň-
ského roku rada schválila
zadání dalších studií o roz-
šiřování systému. ČTK

On-line poloha

Potřebujete si ověřit, kdy
vám z vaší zastávky odjíždí
nejbližší tramvaj?

● Stačí zadat název vybrané
zastávky, případně si zvolit
číslo linky a požadovaný
směr.

● Novinka už funguje napří-
klad v aplikaci PID Lítačka,
aplikaci a na webu IDOS,
na mapě spojů mapa.pid.cz,
ve vyhledávači na Mapách
Google, v aplikaci Jízdní
řády od Seznamu a dalších
aplikacích využívajících
opendata PID.

Autobus boural, naštěstí nevezl cestující
Několik jízdních pruhů včera zablokoval autobus městské hromadné dopravy v Cínovec-
ké ulici na severu Prahy. Autobus, který naštěstí nepřevážel žádné pasažéry, se po neho-
dě zaklínil ve svodidlech. Hasiči dopravního podniku je museli částečně rozřezat a vůz
vysvobodili. HASIČI PRAHA

Krátce

Kde ta tramvaj je? Lidé mohou
zjistit přesnou polohu spoje
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Zdravotníci i další
důležité profese.
Rodiče mohou vy-
užít takzvané vyhra-
zené školní třídy.

Do školních tříd vyhraze-
ných pro děti zdravotníků,
členů integrovaného záchran-
ného systému a dalších důle-
žitých profesí včera v Praze
dorazilo 33 dětí. „V následují-
cích dnech se očekává nárůst
jejich počtu. V úterý jich při-
bude zatím asi deset. Podle
zkušeností z minulých obdo-
bí předpokládáme každoden-
ní nárůst o deset až 20 dětí,“
řekl mluvčí magistrátu Vít
Hofman.
Jinak jsou z rozhodnutí vlá-

dy otevřeny jen první a druhé
třídy základních škol amateř-
ské a speciální školy. Ostatní
děti se učí distančně.
Vyhrazené školy jsou urče-

ny pro děti od tří do deseti

let. Magistrát ve spolupráci
s městskými částmi vytipoval
více než 60 školských zaříze-
ní, do kterýchmohou v přípa-
dě potřeby děti klíčových za-
městnanců docházet, a to ve
skupinách po nejvýše třiceti.
Výuku organizuje magis-

trát na základě požadavků za-
městnavatelů. Mezi ně kro-
mě zdravotnických organiza-
cí, hasičů nebo bezpečnost-
ních sborů patří třeba školy,
různé úřady, Česká pošta
a další doručovací firmy, dis-
tributoři energií a tepla nebo
společnosti zajišťující odvoz
a zpracování odpadu. ČTK

Vyhrazené školy

Kapacity musí magistrát
a krajské úřady zajistit
z rozhodnutí vlády.

● Například Liberecký kraj
pro tyto účely vyčlenil
19 školských zařízení,
Karlovarský kraj osm.

Vrátí se maršál Radecký?
Josef Václav Radecký z Radče byl jednou z největších
osobností 19. století. Dnes je to 163 let, co český šlechtic
a rakouský vojevůdce naposledy vydechl v Miláně. Radec-
kého pomník stával na Malostranském náměstí, ale po
roce 1918 dopadl stejně jako mariánský sloup na náměs-
tí Staroměstském. Maršálova socha dnes stojí v Lapidáriu
Národního muzea na Výstavišti. Vrátí se někdy na Malou
Stranu? MAFRA

Bydlení ze školky
Městská část Petrovice
přebuduje z větší části
nevyužívanou mateřskou
školu v Jakobiho ulici na
byty pro seniory. Radnice
vypsala tendr za 58,3 mili-
onu korun bez DPH na sta-
vební práce. V budově má

vzniknout 22 bytů, kde
najde bydlení 39 seniorů.

Kde co roste
Technická správa komuni-
kací nechá zaktualizovat
dokument, který mapuje
zeleň ve městě. Vyjde to
na 3,12 milionu korun. ČTK
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NEJVĚTŠÍ
PRODEJNA
V PRAZE?

tel . 283 870 783tel . 283 870 783
www.flex-tex.czwww.flex-tex.cz

JJatečníateční 31,31, PrahaPraha 77..
Flex-texFlex-tex

PO CELÝ LEDENPO CELÝ LEDEN

TOTÁLNÍ
VÝPRODEJ

LátkyLátkyLáskaLáska

Učí se i děti
úředníků

Krátce
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Novoroční posel-
ství pražských sta-
rostů.Odpovědi
těch z Prahy 6 až 10
čtěte dnes, z Prahy
1 až 5 vyšly včera,
ale najdete je na
webumetro.cz.

Deník Metro oslovil pražské
radnice ve velké anketě. Zají-
malo nás, co městské části
čeká v novém roce. Také
jsme starostům a starostkám
položili dotazy, jak covid-19
ovlivnil jejich městskou část
a kolik peněz musela radnice
na boj s pandemií vydat. Záro-
veň nás zajímalo, na co nej-
víc za uplynulý rok jsou hrdí.
Odpovědi dalších pražských
městských částí plánujeme
vydat v dalších dnech.

ONDŘEJ KOLÁŘ, PRAHA 6
1.Minulý rok byl pro všech-

ny z nás složitý. Koronavirus
se promítl do hospodaření
městské části a výrazně změ-
nil náš pracovní režim i agen-
du – dezinfikovali jsme školy
a veřejná místa, distribuovali
jsme ochranné pomůcky a po-
dobně. Bohužel jsme takému-
seli rušit řadu veřejných akcí,
naposledy například většinu
tradičního vánočního progra-
mu. Tento rok, plný nejisto-
ty, mě ovšem utvrdil v tom,
že pro Prahu 6 není žádná kri-
ze dost velká na to, aby nešla
překonat.

2. V letošním roce Praha 6
oslavila sto let své existence.
I přes vládní omezení se nám
podařilo uspořádat akce, ji-
miž jsme si spolu s občany
toto kulaté výročí důstojně
připomněli. Za velký úspěch
rovněž považuji odstranění
sochy maršála Koněva z ná-
městí Interbrigády, díky če-
muž jsme toto místo osvobo-
dili od reliktůminulosti a při-
pravili ho na další rozvoj.

3. Bohužel se obtížně odha-
duje další vývoj pandemie,
proto ani netušíme, kdy se ko-
nečně vymaníme z nepře-
hledného labyrintu vládních
opatření. Jako Praha 6 jsme
však díky odpovědnému hos-
podaření z předešlých let na
horší časy připraveni. Počítá-
me s finanční rezervou na
možné další řešení koronavi-
rové situace a plánujeme po-
kračovat v rozvojových inves-
ticích – největší část z nich
půjde na rekonstrukce škol-
ních budov. A co se týká ná-
městí Interbrigády, těším se
na návrhy řešení tohoto mís-
ta v rámci soutěže, kterou
chceme vypsat.

JAN ČIŽINSKÝ, PRAHA 7
1. Na přímá opatření padly

zhruba tři miliony korun,
dále podporujeme ve výši asi
23 milionů lidi v nouzi, živ-
nostníky a podnikatele, na
které dopadla vládní opatře-
ní. Výpadky z rozpočtu jsou
desetimilionové a očekává-
me, že další ztráty zažijeme
v roce 2021 i kvůli bláznivým
krokům vlády a poslanců. Le-
tos jsme nemohli společně
rozsvítit stromy, navštívit se-
niory v pečovatelských do-
mech nebo se potkat na vá-
nočním koncertě. Na druhou
stranu jsme si zas potvrdili,
že lidé v Praze 7 drží při sobě
a nikdo nezůstane bez naší
pomoci.

2. Dokončili jsme podle ar-
chitektonické soutěže novou
radnici a přestěhovali se. Po
135 letech má Praha 7 vlastní
krásné sídlo a oproti původ-
ním megalomanským plá-

nům ODS jsme ušetřili zhru-
ba 1,2 miliardy. Krátce nato
přišel covid a radnice se změ-
nila na krizové centrum. Vy-
dávali jsme látky na výrobu
roušek, dezinfekci i roušky li-
dem z celé Prahy. Zvládli
jsme ale i dokončit další pro-
jekty. Za všechny zmínímprv-
ní obecní lesní školku v Pra-
ze, kde děti tráví čas v příro-
dě pod širým nebem, což je
nejen v době pandemie velmi
cenné.

3.Není jasné, jaký bude vý-
voj pandemie i co ještě vy-
myslí naše vláda. Výpadky
příjmů mohou mít vliv na
rozpracované projekty i běž-
né opravy a služby. I tak vě-
řím, že zvládneme konečně
propojit Letnou a Holešovice
přes oblast Bubnů a dokončí-
me rekonstrukci ZŠ na Orte-
nově náměstí. Budeme pokra-
čovat v rozšiřování kapacit
škol a školek a dotáhneme
opravu vybydleného domu
v Dobrovského ulici. Připra-
vujeme také nový park
U vody, obnovu hřišť i vnitro-
bloků, nové stromy v ulicích
a jsme připraveni pomáhat
všem, co to budou potřebo-
vat.

ONDŘEJ GROS, PRAHA 8
1.Covid ovlivnil dění v celé

společnosti, nevyjímaje tím
Prahu 8. I v našíměstské části
jsme rušili společenské
a sportovní akce. Z tradičních
a zároveň největších akcí pod
širým nebem jsme rušili Sta-
robohnické těšení, Svatovác-
lavské slavnosti nebo slav-
nostní rozsvěcení pěti vánoč-
ních stromů. Covidměl samo-
zřejmě obrovský dopad na
místní podnikatele, na vzdě-
lání dětí. Vydaly se desítky
milionů na nákup dezinfek-
ce, ochranných prostředků,
přišel propad příjmů z proná-
jmu majetku a výpadek po-
platků.

2. Náš rozpočet byl už tak
nastaven úsporně, takže za
největší úspěch považuji ne-
omezování služeb pro obča-
ny, to se určitě povedlo. Nej-

víc hrdý jsem na své spolu-
občany, kteří dokázali a doká-
žou držet spolu v době bez-
precedentní krize. Věřím, že
v tom budeme společně
pokračovat.

3. Žádné megalomanské
projekty nechystáme. Vzhle-
demk nejistotě spojené s oče-
kávanými finančními problé-
my v Praze jsem spíše obe-
zřetný a budu prosazovat šet-
ření. Doufám, že příští rok už
bude díky očkování lepší než
ten letošní. Čeká nás však
120 let od připojení Libně ku
Praze – 20. září 1901 – a 125
let založení FK Meteor VIII –
2. března 1896. Libeň byla na
základě zemského zákona
připojena k Praze jako její
osmá čtvrť, proto jsme do-
dnes Praha 8. Meteor VIII je
šestým nejstarším dodnes
existujícím českým klubem.

JAN JAROLÍM, PRAHA 9
1.Na boj s pandemií vydala

Praha 9 doposud 19 milionů
korun. Například od dubna
2020 ve spolupráci se zdravot-
níky umožňujeme nepřetrži-
tě jako jedna z mála měst-
ských částí testování na pří-
tomnost covidu-19. Odběrový
stan je u Polikliniky Prosek.
Od dubna také nepřetržitě
každé pondělí dáváme rouš-
ky a dezinfekci seniorům
zdarma. Ochranné pomůcky
pravidelně vozíme do ústavu
Sociální služby Praha 9, do
zdravotnických a školských
zařízení, bezdomovcům, re-

spirátory šly dětem do sociál-
ně slabších rodin. Zrušit jsme
museli velké kulturní a spole-
čenské akce, jako je napří-
klad Svatováclavská pouť,
a další.

2.Devítka patří k nejrychle-
ji rostoucím oblastem Prahy.
Staví se tu tisíce bytů, což po-
chopitelně ovlivňuje i životní
prostředí. Za poslední léta se
nám podařilo nově vytvořit
nebo revitalizovat nejvíce
parků nebo zelených ploch
v historii městské částí. Loni
byl dokončen i park Zahrád-
ky u říčky Rokytky, takže vy-
sočanskými parky a zelení se
dostanete od hranic s Prahou
8 přes devítku do Prahy 14.
Prosek a Střížkov zase spojí
park Přátelství, který rozšiřu-
jeme na plochy, které jsme –
na přání našich obyvatel –
koupili v roce 2018.

3. Vzhledem k současné
ekonomické situaci musíme
najít úspory v provozních ná-
kladech a zároveň je třeba po-
kračovat v investičních ak-
cích, jako je revitalizace zele-
ně – konkrétně na hrdlořez-
ské návsi vznikne parčík, po-
kračují práce na prodloužení
parku Přátelství na plochy
u stanice metra Střížkov.
Naší největší investicí je vý-
stavba Základní a mateřské
školy U Elektry. Rozšiřování
kapacity ZŠ a MŠ Na Balaben-
ce bude pokračovat přístav-
bou nového pavilonu. Připra-
vujeme projekt parkovacího
domu u Polikliniky Prosek
a projektovou dokumentaci
na domov pro seniory u pro-
secké polikliniky a další.

Otázky deníku Metro

1. Jak covid-19 ovlivnil vaši
městskou část? Kolik peněz
musela radnice na boj s pan-
demií vydat a o které akce
a události občané přišli?

2. Co se ve vaší městské
části v roce 2020 povedlo?
Na co jste nejvíc hrdý/á?

3. Co čeká městskou část
v roce 2021?

ANKETA MEZI STAROSTY:

PRAHA 1 PRAHA 2 PRAHA 3 PRAHA 4 PRAHA 5

Petr Hejma Jana Černochová Jiří Ptáček Irena Michalcová Renáta Zajíčková

Odpovědi na www.metro.cz Odpovědi na www.metro.cz Odpovědi na www.metro.cz Odpovědi na www.metro.cz Odpovědi na www.metro.cz

Citát

Loni byl dokončen
i park Zahrádky u říčky
Rokytky, takže vyso-
čanskými parky a zele-
ní se dostanete od
hranic s Prahou 8 přes
devítku do Prahy 14.
JAN JAROLÍM, STAROSTA

Citát

„Čeká nás 120 let od
připojení Libně ku Pra-
ze a 125 let založení
FK Meteor VIII. Libeň
byla připojena k Praze
jako její osmá čtvrť,
proto jsme dodnes
Praha 8. Meteor VIII
je šestým nejstarším
dodnes existujícím
českým klubem.“
ONDŘEJ GROS, STAROSTA
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Více informací a formulář ERA nalezete na stránce velvyslanectví:
https://cz.usembassy.gov/embassy/prague/jobs/

PRACOVNÍKA ÚDRŽBY

Co nabízíme:
• pracovní poměr na dobu neurčitou
• stravenky v hodnotě 65 Kč/den
• 13. měsíční plat
• roční platový růst na základě osobního hodnocení,

25 dní dovolené, 13 dní “sick day”,
penzijní připojištění

• roční příjem 363.698 Kč

HLEDÁ PRACOVNÍKA NA PLNÝ PRACOVNÍ ÚVAZEK
NA POZICI

Požadujeme:
• ZŠ, dokončení technického/odborného vzdělání
• znalosti AJ / ČJ
• 3 leté zkušenosti
• výpis z rejstříku trestů

Více informací a formulář ERA nalezete na stránce velvyslanectví:
https://cz.usembassy.gov/embassy/prague/jobs/

ŘIDIČ

Co nabízíme:
• pracovní poměr na dobu určitou
• 22 050 Kč měsíčně
• stravenky v hodnotě 65 Kč/den
• 13. měsíční plat
• roční platový růst na základě osobního hodnocení
• 25 dní dovolené, 13 dní „sick day”
• penzijní připojištění
• Lítačka

HLEDÁ PRACOVNÍKA DO NAŠEHO TÝMU
NA POZICI

Požadujeme:
• ZŠ, znalost AJ (Level 1) / ČJ (Level 3)
• řidičské oprávnění, provoz těžkého motorového vozidla
• morální bezúhonnost
• fyzickou zdatnost, výpis z rejstříku trestů

Hledáte práci?

Jste v invalidním důchodu nebo
osoba zdravotně znevýv hodněná?

U nás jste na tom správnémmístě.

Služba v Praze na vrátnici v klidném
a čistém prostředí.

Volejte zdarma 800 108 111
Nebo pište

naborpraha@preventa.cz

RENATA CHMELOVÁ,
PRAHA 10
1. Na boj s pandemií a vý-

padky příjmů, které nám způ-
sobila, jsme plně využili dota-
ci 32 milionů korun z magis-
trátu. Každotýdenní jednání
krizového štábu či intenzivní
komunikace s policií nebo
hasiči na našem území se pro
mě staly rutinou. A spolupra-
cuje se mi s nimi skvěle, stej-
ně jako například s Centrem
sociální a ošetřovatelské po-
moci, provozovatelem našich

zařízení pro seniory. Bohu-
žel, řadu akcí, zejména spor-
tovních či kulturních, jsme
museli zrušit, včetně vánoč-
ních koncertů.

2. I v obtížné době jsme se
věnovali také koncepčnímu
plánování přesahujícímu
naše volební období. Zpraco-
vali jsme strategii udržitelné-
ho rozvoje na deset let, v příš-
tím roce už ji začínáme napl-
ňovat konkrétními projekty
v rámci akčního plánu. Spous-

tu úsilí jsme věnovali přípra-
vě rekonstrukce radnice. Roz-
hodli jsme se koncepčně řešit
i její okolí a v příštím roce na
něj vypsat veřejnou soutěž.
Všechny naše dlouhodobé
plány jsme osobně představo-
vali samotným občanům, jak
jen to letos bylo možné.

3. Zatímco končící rok
jsme zasvětili Karlu Čapkovi,
jenž se přes 130 lety narodil a
následně žil v našich Vinohra-
dech, rok 2021 se ponese ve

znamení designu a architek-
tury. Co se týká investic, na
ně půjde čtvrtina všech výda-
jů rozpočtu, který schválilo
prosincové Zastupitelstvo. Za
nejvýznamnější investice po-
važuji opravy a rekonstrukce
školních budov, na které pů-
jde celkem sto dvacet milio-
nů korun, a dokončení roz-
sáhlé rekonstrukce Poliklini-
ky Malešice. Plánujeme také
vybrat zhotovitele zmíněné
rekonstrukce naší radnice.
MAREK HÝŘ

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178

CO CHYSTAJÍ V ROCE 2021

Starožitnosti

Práce - nabídka
• Domov pro seniory Háje při-
jme pomocného/ou kucha-
ře/ku na výpomoc. Nástup
ihned. Směny dle dohody. Pra-
xe v závodním stravování pod-
mínkou. Životopisy zasílejte
na manakova@dshaje.cz,
tel: 734264877.

230433

• Získej náhradu 1.400 Kč na
ruku za dvě hodiny. Staň se hr-
dým dárcem krevní plazmy v
Amber Plasma. Více na
www.amberplasma.com
tel: 220513160228414

• STR Praha s.r.o. se sídlem a
provozovnou na Praze 4, při-
jme na HPP obráběče kovů
(fréza, soustruh, bruska) do za-
kázkové strojní výroby. Ná-
stup možný ihned. Tel.:
241483080, paní Paulová.229812

• Přijmeme IHNED pracovní-
ka na úklid VŠ kolejí v P - 4.
Prac. doba 7:00 - 15:30 hod.
Plat 15 500 - 18 000 Kč.
Tel.: 603429248. 230316

• Učitele/ku angličtiny pro 1.
i 2. st. ZŠ (i částečný úvazek, ná-
stup možný ihned) hledá ZŠ a
MŠ v Praze 8 - Ďáblicích (v do-
sahu Metro C-Ládví). Nabídky
s životopisem zasílejte:
reditel@skoladablice.cz,
případně
telefonujte: 601214821,
www.skoladablice.cz.230400

Ostatní
• Starož. nábytek a velkou
KNIŽNÍ POZŮSTALOST koupím
za solidní cenu. Knihovnu,
křesla, stolek, lampu, zajím.
obraz aj. pro styl. čítárnu. T:
603478873228286

Citát

„Za nejvýznamnější
investice považuji
opravy a rekonstrukce
školních budov, na kte-
ré půjde celkem sto
dvacet milionů korun,
a dokončení rozsáhlé
rekonstrukce Poliklini-
ky Malešice.“
RENATA CHMELOVÁ, STAROSTKA

BOJÍTE SE RÁDI?
TEMNÁ ZÁKOUTÍ

POZNEJTE
NAMETRO.CZ

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

PRAHA 6 PRAHA 7 PRAHA 8 PRAHA 9 PRAHA 10

Ondřej Kolář Jan Čižinský Ondřej Gros Jan Jarolím Renata Chmelová



www.metro.cz PRAHA úterý 5. ledna 2021 06

Pražané se zbavují
stromků nevhod-
ně. Rvou je totiž
do popelnic.

V ulicích hlavního města jde
o každoroční jev. Jakmile
uběhne pár dní nového roku,
na chodnících se začínají vá-
let někdy i nedbale odstroje-
né vánoční stromky. Letošek
je ale podle největší svozové
firmy v metropoli – Praž-
ských služeb – přece jen ně-
čím specifický. Pražané se to-
tiž koncem loňského roku
stromky, částečně i kvůli
vládním opatřením souvisejí-
cím s covidem-19, vybavili
dříve než v předcházejících
letech. Mnozí se tak tohoto
tradičního symbolu Vánoc
také dříve zbavovali.
„První vyhozené kusy se za-

čaly v ulicích skutečně obje-
vovat. Vánoční stromek nepa-
tří do popelnice, protože zapl-
ní téměř celou nádobu a do

dalšího svozu znemožní její
užívání. Správný postup při
jeho vyhození se liší podle
přístupnosti a umístění po-
pelnic na směsný odpad.
V případě, že máte veřejně
přístupnou popelnici nebo
kontejner na směsný odpad,
lze stromky volně odložit ve-
dle nich. To se týká například
sídlišť,“ říká pro deník Metro
mluvčí Pražských služeb Ra-
dimMana.
V některých částech Prahy

se přitom jindy tradičně vále-
jí stromy na chodnících celé
týdny po svátcích. Děje se tak
ovšem i z neznalosti jejich
majitelů.
„Jiný postup platí v případě

umístění směsných odpad-
ních nádob ve vnitroblocích,
v klecích nebo pro majitele
rodinných domů. Popelnice
za plotem rodinného domu
nebo ve dvoře vnitrobloku se
považuje za neveřejnou. Nic
na tom nemění ani její pravi-
delné přistavování před ob-
jekt,“ vysvětluje Mana s tím,
že v těchto případech je nej-

lepším řešením separační sta-
noviště s barevnými kontej-
nery na tříděný odpad. Tam
jej lze jednoduše odložit či
opřít a je po starostech.
„Některé z městských částí

organizují sběr vánočních
stromků také na jimi vybra-
ných místech v zájmu co nej-
větší čistoty veřejného prosto-
ru. Doporučujeme sledovat
informace na webových

stránkách vaší městské čás-
ti,“ radí Mana.
Pracovníci svozové společ-

nosti Pražské služby každý
rok uklízejí během ledna
a února zhruba tři sta tisíc vy-
sloužilých vánočních stro-
mů. Aby jim tato činnost při-
nesla co nejméně starostí,
spouštějí letos kampaň, jak
správně se stromkem nalo-
žit, na Facebooku a v rádiu.

„Nicméně věříme, že Pražané
již dobře vědí, jak se stromky
správně naložit,“ doplňuje
Mana.
Konečnou zastávkou pro

většinu svátečních jehlična-
nů jsou z rukou popelářů ne-
jen kompostárny, ale i male-
šická spalovna – ZEVOMaleši-
ce. Největší hřích je podle po-
pelářů házet stromy do lesa
(viz box). FILIP JAROŠEVSKÝ

Průkopník sportu v českých
zemích Josef Rössler-Ořovský
měl prsty také v tom, že se
v roce 1887 poprvé na našem
území objevily lyže.
Celé to byla vlastně trochu

náhoda. Známý propagátor
sportu tehdy už šest let provo-
zoval v Praze Bruslařský
klub. Ve Skandinávii si chtěl
objednat nové brusle a na
závěr pod jméno napsal Brus-
lařský klub Praha. To si ale
v Norsku přeložili jako Brus-
lar ski klub, a tak kromě na-
bídky bruslí přibalili i kata-
log lyží. Rössler už dříve v za-
hraničních časopisech viděl
lidi na zvláštních prknech,
a tak dva páry objednal.
Když zásilka dorazila, celní-

ci si nevěděli s novým vynále-
zem rady, a tak lyže označili
prostě jako obyčejné nelako-

vané dřevo. Jedno vázání z rá-
kosu, druhé z řemenů pone-
chali bez povšimnutí.
Když tehdy teprve sedm-

náctiletý Josef Rössler zásilku
převzal, tušil lépe než celníci,
k čemu taková prkna slouží.
Psal se 5. leden 1887 a po
setmění, aby nevzbudili moc
pozornosti, vydali se Josef
s bratrem Karlem na Václav-
ské náměstí ski vyzkoušet.
Neměli to daleko, bydleli
v Jindřišské ulici, kde měl je-
jich otec drogistický obchod.
Náměstí bylo čerstvě osaze-

né plynovým osvětlením a na
jeho vrcholu bylo rozestavě-
né Národnímuzeum. Ale pře-
devším bylo na Václavském
náměstí dost sněhu. Bratři
Rösslerové ho tak sjeli až
dolů k Můstku. Podle někte-
rých zdrojů tuto lyžařskou

premiéru vidělo dost lidí, po-
dle jiných pramenů jen ná-
hodní kolemjdoucí.
Každopádně Josef Rössler,

který si pseudonym Ořovský
přidal o pár týdnů později při
atletických závodech, proto-
že studenti sportovat nesmě-
li, tentýž rok založil ski-klub,
první lyžařský spolek v Evro-
pě mimo Skandinávii. PUR

Ředitelem zůstává Fišer
Dozorčí rada pražské městské společnosti Operátor ICT
(OICT) potvrdila ve funkci generálního ředitele na další
volební období dosavadního šéfa firmy a předsedu před-
stavenstva Michala Fišera (na snímku). OICT má na staros-
ti městské projekty v IT a stará se o kartu MHD Lítačka.
„V následujícím období se zasadím o to, aby hlavním po-
sláním OICT bylo vytvářet technologickou budoucnost
pro lepší život v našem hlavním městě a významně pod-
pořit inovace a rozvoj digitalizace v Praze,“ uvedl Fišer.
Ten nastoupil do funkce předsedy představenstva a gene-
rálního ředitele OICT poprvé roku 2016. Předtím pracoval
ve společnostech PwC a Deloitte. MAFRA

Změnily se linky
Od včerejška došlo k trva-
lým změnám na vybra-
ných autobusových lin-
kách PID v Praze i Středo-
českém kraji. Nejvýznam-
nější byla úprava linkové-
ho vedení v severovýchod-
ní části Prahy, kde se zřídi-
ly linky 159 a 916 a trasu
změnily linky 186, 201,

209, 302, 396 a 953. Další
změny nastaly v oblasti
Berounska a Hořovicka,
kde došlo ke korekcím
jízdních řádů linek, aby
se zlepšila dostupnost mo-
tolské nemocnice pro ces-
tující ze Zdic a Žebráku.
Lidé už se také nesetkají
s tramvajovou zastávkou
Nádraží Strašnice, ta se
jmenuje Staré Strašnice.

Čtení v kobce
Hlavní město připravilo
od února cyklus modero-
vaných a komentovaných
(ne)autorských čtení v pro-
storách kobky č. 17 na
Smíchovské náplavce. Bu-
dou se konat vždy první
čtvrtek v měsíci od 18 ho-
din. Čtení bude zdarma,
ale s nutnou rezervací. MET

Ředitelem zůstává Fišer
Dozorčí rada pražské městské společnosti Operátor ICT
(OICT) potvrdila ve funkci generálního ředitele na další
volební období dosavadního šéfa firmy a předsedu před-
stavenstva Michala Fišera (na snímku). OICT má na staros-
ti městské projekty v IT a stará se o kartu MHD Lítačka.
„V následujícím období se zasadím o to, aby hlavním po-
sláním OICT bylo vytvářet technologickou budoucnost
pro lepší život v našem hlavním městě a významně pod-
pořit inovace a rozvoj digitalizace v Praze,“ uvedl Fišer.
Ten nastoupil do funkce předsedy představenstva a gene-
rálního ředitele OICT poprvé roku 2016. Předtím pracoval
ve společnostech PwC a Deloitte. MAFRA

J. Rössler-Ořovský OLYMPIC.CZ

Popeláři stromky v těchto dnech už odvážejí. PRAŽSKÉ SLUŽBY

Do lesa dříví nenoste

Odnášet „použité“ stromky
do lesa je podle popelářů
jedna z největších hrozeb pro
přírodu i pro zvěř. Především
kvůli zapomenutým ozdobám.

● Odložené vánoční dřeviny
u nádob na směsný odpad
svážejí pracovníci Služeb
v obvyklých svozových
dnech. Stromek by neměl
být u černých kontejnerů
odkládán dříve než den
před vysypáním.

Lyže. Poprvé se na nich jelo
po Václavském náměstí

Temná strana Vánoc přišla dřív

Krátce
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Vlastní bydlení má
v Česku stále prio-
ritu před nájem-
ním. Epidemie
neepidemie, po-
ptávka po něm
neklesla.

Finanční ústavy, které se za-
bývají poskytováním půjček
na nemovitosti, začínají
i přes rekordní poptávku po
hypotékách myslet na horší
časy. I proto, že v loňském
roce se čistý zisk většiny
bank propadl až o padesát
procent.
S podzimem skončilo mo-

ratorium na odložení splá-
tek. I když ho využilo jen ně-
kolik desítek tisíc klientů,
a to i těch, kteří nemají sta-
vební úvěry, nýbrž spotřební,
hrozba nesplácených hypo-
ték nutí experty k vyšší opatr-

nosti. „Celkový objem sjedna-
ných úvěrů bude v roce 2021
zřejmě nižší,“ odhaduje Vero-
nika Hegrová z Hyponami-
ru.cz. Banky budou pozorněji
sledovat vývoj příjmů u žada-
telů i u těch, kteří už hypoté-
ku mají. „V první vlně epide-
mie si banky vytvořily sezna-
my rizikových profesí.
Konkrétně se jedná o lidi pra-
cující v cestovním ruchu,
hotelnictví, gastronomii, kul-
tuře a volnočasových aktivi-
tách. Lidé v těchto zaměstná-
ních budou mít letos malou
šanci hypotéku získat,“ uvádí
Hegrová. U těch, kteří už
půjčky na bydlení mají a pat-
ří k rizikovým profesím, teď
poradci sledují i to, jak uspěli
v jednotlivých státních pod-
půrných covidových progra-
mech, například při dotacích
na nájem či na příjmy.
Předpokládá se, že při po-

skytování úvěrů na bydlení
budou hypoteční specialisté
také mnohem silněji „pod-

střelovat“ cenu domů nebo
bytů, na které budou zájemci
žádat o úvěr. „Banky to dělaly
vždy, jejich odhady byly vždy
nižší než tržní cena nemovi-
tosti, dá se ale čekat, že teď
půjdou ještě níž,“ říká finan-
ční poradkyně Jana Sýkoro-
vá, která s partnerem pracuje
právě v oblasti hypoték.
Termín „podstřelování“

však hypobanky zásadně od-
mítají. „Odhadci ceny nemo-
vitostí stanovují nezávisle,“
říká RadimMaštalíř, odborný
technik Odboru Nemovitosti
Hypoteční banky. Vždy podle
něho dochází k rozdílu mezi
tím, co požaduje prodávající
a jaké jsou reálné ceny nemo-
vitostí. Rozdílmezi tím, za ko-
lik chce nemovitost prodat
její majitel, a mezi skuteč-
ným odhadem ze strany ban-
ky, se tak může lišit o deset
až pětadvacet procent.
„Roli pochopitelně sehráva-

jí i netržní detaily, jako je tře-
ba oblíbenost lokality, jak se

bude vyvíjet trh v horizontu
až jednoho roku a podobně,“
dodáváMaštalíř. Do konečné-
ho odhadu částky, kterou je
nakonec hypoteční banka
ochotná kupujícímu nabíd-
nout, se nezapočítává provi-
ze, kterou musí klient při
transakci zaplatit, pokud se

nákup odehrává při zpro-
středkování realitní kancelá-
ří. Tato provize se může
samozřejmě lišit, ten, kdo
nemovitost kupuje, s ní musí
reálně počítat a mít na ni
vlastní peníze. Banka mu na
provizi samozřejmě nepůj-
čí. PAVEL HRABICA

Ceny jdou stále nahoru

Tržní ceny nemovitostí, jak
je požadují prodejci, se ani
během epidemie v roce 2020
neuklidnily. Právě naopak.

● Nejvíc zdražily byty, domy
a pozemky v Ústeckém kraji,
a to o 5,2 procenta. Hned
v závěsu byl s pěti procenty
Liberecký kraj.

● Nejmenší skok vykázal Karlo-
varský kraj, kde si prodávají-
cí řekli „jen“ o 1,5 procenta
víc než v roce 2019.

Blízko rekordu

1,98
Průměrná sazba hypoték u fi-
nančních ústavů se v prosinci
2020 pohybovala pod dvěma
procenty. Některé společnos-
ti se přiblížily i 1,5 procenta.
Níže byly sazby na začátku
roku 2017. Naopak před
12 lety, v první polovině roku
2009, odvedli klienti bankám
navíc téměř 6 procent. V loň-
ském roce přesáhla částka po-
skytnutých úvěrů hranici více
než dvou set miliard korun.

Češi mají zájem
jít do armády
Českou armádu čeká na
jaře jedno z největších vý-
běrových řízení na pozice
u výsadkářů. Oznámil to
na Twitteru zástupce veli-

tele 43. výsadkového pra-
poru v Chrudimi Ivo Zelin-
ka. Podle něj se přihlásilo
zatím 76 lidí. První výběro-
vé řízení ze čtyř na pozice
výsadkářů se uskuteční
v březnu. Zájemce čeká tří-
denní psychicky i fyzicky
náročná zkouška. iDNES.cz

Elektronické
dálniční známky
Stát připravuje propagační
kampaň, kterou chce zvý-
šit povědomí motoristů
o elektronické dálniční
známce. Inzerci v médiích

spustí v polovině ledna.
Kampaň vyjde na 10 milio-
nů korun. Digitální znám-
ky nahrazují ty papírové,
loňské roční kupony však
platí až do konce ledna.
Lze si je koupit na webu
edalnice.cz. Roční známka
stojí 1500 korun. ČTK

Bojovnice zemřela
Zemřela bojovnice za zdra-
vá prsa Jana Drexlerová.
Bylo jí 69 let. V roce 2016
na Hradě dostala cenu za
mimořádné zásluhy v ob-
lasti péče o onkologicky
nemocné v Česku. iDNES.cz

Roubenka
v plamenech
Rozsáhlý požár zasáhl vče-
ra jeden z domů ve Vícho-
vé nad Jizerou na Semil-
sku. Roubenka byla při pří-
jezdu hasičů celá v plame-
nech. Likvidaci požáru od-
hadli hasiči na několik ho-
din. V domě objevili tělo
mrtvého člověka. Hasičům
byl požár nahlášen krátce
před 14. hodinou. Vyhlá-
šen byl druhý stupeň požár-
ního poplachu, na místo se
sjelo osm jednotek se sed-
mi cisternami a jednou
výškovou techniku. Zasa-
hovalo se zevnitř i zvenčí.
S vodou hasičům pomáhal
také místní potok. „Hasiči
rozebírají střešní konstruk-
ci pomocí nastavovacích
žebříků a dvěma proudy
ochlazují také sousední ob-
jekt,“ dodal mluvčí kraj-
ských hasičů David Koří-
nek. HZS LIBERECKÉHO KRAJE

Bydlet ve vlastním? Banky
citelně snižují odhadní ceny

Krátce
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Herečka Jiřina Bohdalová o ví-
kendu pro Deník N uvedla, že
se nechá tento týden v praž-
ském IKEMuočkovat proti ko-
ronaviru. Jenže nyní se zdá,
že je všechno jinak. Podle ser-
veru Seznam Zprávy nyní
89letá herečka v očkovacím
pořadníku IKEMu není.
„Nevíme vůbec o tom, pro

nás je to překvapení, že by-
chom paní Bohdalovou měli
očkovat. Očkujeme pouze se-
niory, kteří tu jsou hospitali-
zovaní, a naše zdravotníky.
Přesně jak nám nařídilo mi-
nisterstvo či vláda. Paní Boh-
dalová na tomto seznamu
není,“ potvrdila mluvčí
IKEMu Markéta Šenkýřová.
Herečka přitom v roce 2019
přiznala, že už dlouhé roky
trpí rozedmou plic. Takže by
se vakcíny skutečně mohla
dočkat mezi prvními.
Podle prvotních informací

se měla dokonce Bohdalová
stát tváří očkovací kampaně.
Podle informací se však jed-
nalo o informační šum. „Po-
dle všeho šum vznikl tak, že
nedávno přišla jakási iniciati-
va, která chtěla v listopadu
a prosinci ve velkém dělat an-
tigenní testování. Měl to být
větší projekt. Dokonce
k tomu měli připravenou
kampaň. A právě tam měla
být Jiřina Bohdalová. Dokon-
ce tam měly být jiné tváře,
které měly propagovat anti-

genní testování zdarma,“ po-
psal zdroj pro iDNES.cz. Mi-
nisterstvo zdravotnictví
a Úřad vlády totiž teprve oč-
kovací kampaň chystají. Se
známými tvářemi se tedy ješ-
tě nepracuje.
Až na jeden vypuštěný spot

vládou, ve kterém motivuje
k očkování básní Jitřní píseň
od Jiřího Wolkera. „Snad pla-

kali jsme – ale teď chceme
žít! A budeme. Tak jako dřív!
Díky očkování.“ navazují
tvůrci klipu na konec druhé
strofy básně. Vláda zahájení
tohoto zadávacího řízení plá-
nuje na polovinu ledna. Spuš-
tění kampaně pak v závislos-
ti na výsledku zadávacího ří-
zení v průběhu února. Úřady
musejí vybrat tým a šéfa tako-
vé kampaně.
„Tudíž nemohou být zná-

mé osobnosti vybrány. Velmi
důležité je zmínit, že hlav-
ním cílem hackathonu je vy-
tvořit strategickou kampaň
na podporu očkování a tu na-
bídnout státu, dalším soukro-
mým subjektům a krajům,“
vysvětlila Pavla Mudrochová,
výkonná ředitelka Asociace
public relations (APRA), která
je součástí takzvané Iniciati-
va komunikačních agentur
Cesta ven. Tedy v iniciativě,
která pomáhá ministerstvu
zdravotnictví a vládě vymys-
let očkovací kampaň.
Podle ní bude kampaň vy-

vracet dezinformace. „Je důle-
žité, aby si veřejnost uvědo-
mila, že očkování je jistá ces-
ta k normálnímu životu, pod-
nikání, vzdělávání. Odborný-
mi garanty a současně jedně-
mi ze členů iniciativy jsou lé-
kaři sdružení v iniciativě Lé-
kaři pomáhají Česku,“ doplni-
la výkonná ředitelka asociace
APRA. iDNES.cz

Citát

Jdu 7. ledna na první
dávku vakcíny. Dou-
fám, že v mém věku,
kdy mi bude za pár
měsíců 90 let, mě
vezmou i bez protekce
a bez předbíhání.
JIŘINA BOHDALOVÁ, HEREČKA

Kritika: Vakcíny
nemáme pro
všechny
V Libereckém kraji podle
hejtmana Martina Půty
v lednu nebude možné za-
čít očkovat zájemce z řad
veřejnosti. „V lednu bude-
me mít podle informací
ministerstva zdravotnic-
tví k dispozici necelých
10 tisíc vakcín,“ uvedl
Půta s tím, že vakcíny
půjdou nejdříve nemoc-
ným. „Pro veřejnost v této
zásilce žádná rezerva
není, tato rovnice zatím
prostě nevychází. Úplně
nejhorší jsou tak v krizo-
vé situaci nenaplněná oče-
kávání lidí,“ uvedl liberec-
ký hejtman. Na problémy
upozornil také radní pro
zdravotnictví pro severo-
český kraj Vladimír Rich-
ter. Ten včera řekl, že se
teprve začalo s očková-
ním zdravotníků, kteří
jsou nasazeni v takzvané
první linii. V jiných čás-
tech země s jejich očková-
ním začali už minulý tý-
den. O zahájení až včera
rozhodli s ohledem na to,
že nevěděli, kdy vakcína
skutečně dorazí. „Třikrát
se změnil termín dodání,“
uvedl Richter. O očkovací
strategii budou jednat
hejtmani s ministrem
zdravotnictví Janem Blat-

ným dnes. Půta vytvoření
jednotného objednávkové-
ho systému považuje za
správný krok, ale vadí mu
způsob, jakým ho pre-
miér prezentoval. „Bylo
by lepší to nejdřív probrat
s těmi, co to musí zařídit,
a až potom mediálně pre-
zentovat,“ dodal Půta.

S virem zemřelo
přes 12 tisíc lidí
Počet zemřelých s onemoc-
něním covid-19 přesáhl
12 tisíc. Podle ministerstva
zdravotnictví zemřelo
s koronavirem 12 070 lidí.
V neděli laboratoře odhali-
ly 6220 nových případů,
což je zhruba o 1250 více
než v sobotu. Z téměř 15 ti-
síc testů bylo 41,9 procenta
pozitivních. S nákazou se
nyní v Česku potýká téměř
120 tisíc lidí, hospitalizova-
ných bylo v neděli 5777, asi
o 200 více než v sobotu, ve
vážném stavu je 877 z nich.
Denní nárůsty za první dny
letošního roku jsou zatím
nižší než v závěru loňské-
ho. Od březnového začátku
epidemie se koronavirus
v Česku potvrdil u 746 714
lidí, počet vyléčených pře-
sáhl 615 tisíc.

Údaje jsou platné k uzávěrce
tohoto vydání deníku Met-
ro. ČTK

Provozovatelé
skiareálů čekají
po novoroční
„devastaci“ sněhu
od návštěvníků
hor další ránu.

Bez urychleného otevření ski-
areálů a nastavení adekvát-
ních kompenzací mnoho ly-
žařských středisek podle pod-
nikatelských svazů zkrachu-
je. Areály jsou ovšem klíčové
pro fungování horských stře-
disek. Ve výzvě vládě to uved-
li provozovatelé skiareálů
a dalších organizací zastřešu-
jících cestovní ruch a sport.

Boby jako zlo
Vláda povolila fungování ly-

žařských středisek od 18. pro-
since. Kvůli špatné epidemio-
logické situaci se ale sjezdové

tratě musely veřejnosti opě-
tovně od 27. prosince uzavřít.
Zákaz zatím platí do 10. led-
na. Přesto se na uzavřené sjez-
dovky denně vydává mnoho
lidí bobovat či sáňkovat. „Je
třeba zastavit chaos, který pa-
nuje ve skiareálech v posled-
ních dnech, kdy návštěvnost
je enormně vysoká, ačkoliv
jsou sjezdovky pro lyžařské
účely uzavřeny. Chování ná-
vštěvníků je zdravotně riziko-
vé, způsobují škody namajet-
ku,“ uvedly asociace a svazy.

Kompenzace jsou
nedostatečné, tvrdí svazy
Podnikatelské svazy z hor

navrhují znovuotevření stře-
disek ideálně od 9. ledna. Pro-
vozovatelům by to podle nich
umožnilo vnést do skiareálů
pravidla a pořádek. V lednu
se navíc podle provozovatelů
očekává nižší návštěvnost, ne-
měly by se tak tvořit fronty.
Pohyb na sjezdových tratích

má podle zástupců tohoto od-
větví při důsledném dodržo-
vání stanovených pravidel
spíše pozitivní účinky a nelze
tuto činnost vnímat jako rizi-
kovou.
Podnikatelské svazy se

také ohrazují vůči zamýšle-
ným kompenzacím, které
jsou podle nich nedostateč-
né. „Zejména připravovaný
program COVID – uzavřené
provozovny uplatňuje pro ly-
žařské areály zcela nepouži-
telný princip výpočtu na
jednoho zaměstnance, což
u sezonních a vysokonáklado-
vých provozů skiareálů před-
stavuje kompenzace ve výši
pět až deset procent adekvát-
ních tržeb. To by nemělo pro
záchranu oboru žádný efekt,
a je nutno o tom vést další jed-
nání,“ uvedly dále ve výzvě.
Ministr průmyslu a obchodu
Karel Havlíček v Českém roz-
hlase řekl, že ideálním řeše-
ním by bylo brzké spuštění

skiareálů. O fungování ski-
areálů by se podle ministra
Havlíčka mělo rozhodnout
ve čtvrtek. V opačném přípa-
dě budou střediska zařazena
do programu COVID – nájem-
né, uvedl ministr Havlíček.

Tři čtvrtě miliardy
se jim nevrátí
Provozovatelé tuzemských

zimních středisek do jejich
rozvoje před zahájením sezo-
ny podle Asociace horských
středisek (AHS) investovali
750 milionů korun. Připrave-
na byla ještě další miliarda.
Některé plánované projekty
museli ale kvůli pandemii od-
ložit. Vánoční svátky zname-
nají pro horská střediska po-
dle AHS třetinu všech tržeb
zimní sezony. Podle odhadů
AHS horská střediska zaměst-
návají 45 tisíc převážně míst-
ních obyvatel a do veřejných
rozpočtů přinášela zhruba
12,6 miliardy ročně. ČTK

Bohdalová. Má jít na očkování,
lékaři z IKEMu o ní však nevědí

Další dotace

Všechny provozovny
uzavřené kvůli epidemii
nového koronaviru budou
mít nárok na dotaci na každé-
ho pracovníka 400 korun za
den. Schválila to vláda.

● Rozšířila tak dříve schválený
program COVID gastro urče-
ný pro stravovací zařízení
s alokací 2,5 miliardy korun.

● Na dotaci budou mít nárok
podnikatelé, kterým byl
omezen nebo zakázán pro-
dej zboží či služeb alespoň
v části období od 14. října
loňského roku do letošního
10. ledna.

● Dotace 400 korun na den
bude na zaměstnance, ale
také spolupracující OSVČ.
Do výpočtu se nezahrnují
zaměstnanci v odvětvích,
která byla podpořena v pro-
gramech COVID kultura,
COVID ubytování a COVID
sport. Podnikatelé mohou
čerpat také plné náhrady
mezd, odvodů, nájmu za
čtvrtý kvartál loňského
roku, případně i kompen-
zační bonus pro OSVČ.

Krátce

Zastavte na horách
ten chaos, žádají vládu
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Souboj o dvě
senátorská křesla
rozhodne o tváři
Ameriky.

Pouhé dva měsíce po prezi-
dentském klání dnes ve Spo-
jených státech proběhnou
další volby. Rozhodnou
o tom, jestli Joe Biden bude
mít pro svůj mandát ruce svá-
zané, nebo zcela volné.
Vše závisí právě na tom,

jak dopadne druhé kolo vo-
leb do Senátu v jižanském stá-
tě Georgia, kde v nedávném
prezidentskémklání vyhrál Bi-
den o titěrných 11 779 hlasů.

Trochamatematiky
V americkém Senátu, kde

zasedá 100 senátorů, mají re-
publikáni 50 lidí, demokraté
48. Demokraté musí vyhrát
v Georgii obě křesla, aby ho
ovládli. Pak to bude 50 na 50
a rozhodující hlas bude mít
Kamala Harrisová, která jako
demokratická viceprezident-
ka bude Senátu předsedat.
„Republikánům stačí vyhrát

aspoň jedno místo a Biden je
od první chvíle jejich politic-
ký zajatec. Všechnomu shodí
ze stolu. Velké prezidentovy
iniciativy musí schválit Senát
a ten to neudělá,“ podotýká
Jim Acosta, komentátor CNN.
Pro Bidena by to byl těžký
problém: jeho slibované záko-
ny, jimiž chce předělat Trum-

povu Ameriku a jež by měly
zase zvednout snížené daně,
změnit zdravotní péči či změ-
nit imigrační pravidla, by
byly mrtvé ještě před naroze-
ním.
Komentátor Acosta doplňu-

je: „Kromě toho, že by demo-
kraté mohli ‚odtrumpovávat‘
Ameriku a zavádět svoji hod-

ně liberální agendu,mohli by
rituálně den po dni ničit
Trumpa před dějinami, proto-
že by účelově donekonečna
vyšetřovali jeho administrati-
vu – podobně jako vyšetřova-
li jeho ‚spiknutí s Rusy‘.“

Sokové v Georgii
Proti sobě stojí republikán-

ští senátoři Kelly Loefflerová
a David Perdue, proti nim de-
mokraté Raphael Warnock
a Jon Ossoff. Ti první tvrdí, že
jsou poslednímpásmemobra-
ny, protože pokud padnou,
bude Amerika pokrokářská.
Je to vidět i na jejich demo-
kratických soupeřích. Pro Os-
soffa je vzorem socialista Ber-
nie Sanders a Warnock je ješ-
tě víc vlevo než Sanders.
USA čeká drama. Pikantní

je, že si tenhle další náběh na
infarktmohly ušetřit. V Geor-
gii se volí podruhé, jelikož na
rozdíl od většiny států, kde
vyhraje kandidát s nejvíce
hlasy, tadymusímít nadpolo-
viční většinu. A v listopadu re-
publikán Perdue získal
49,7 procenta. Tři desetinky –
a kolik to teď stojí nervů,
a milionů dolarů. iDNES.cz, HAL

Britský soud rozhodl, že za-
kladatel portálu WikiLeaks
Julian Assange by neměl být
vydán do USA, kde čelí obvi-
něním z porušení špionážní-
ho zákona a spiknutí s cílem
nabourat se do vládních počí-
tačů. Devětačtyřicetiletému
Australanovi by ve Spojených

státech hrozil trest 175 let vě-
zení. Soudkyně Vanessa Ba-
raitserová včerejší rozhodnu-
tí nevydat Assange zdůvodni-
la obavou, že by mohl spá-
chat sebevraždu.
Server WikiLeaks na sebe

strhl pozornost médií z celé-
ho světa v roce 2010, když pu-
blikoval tajné video americ-
ké armády zachycující letec-
ký útok v Bagdádu z roku
2007, který zabil desítku lidí
včetně dvou reportérů agen-
tury Reuters. Server poté
mimo jiné zveřejnil množ-
ství tajných zpráv, převážně
polních hlášení amerických
vojáků z let 2004 až 2009,
a tajných amerických diplo-
matických depeší. ČTK

Nemovitosti - nabídka

Julian Assange PROFIMEDIA.CZ

Pronájmy - poptávka
• HLEDÁM PRO naše solvent-
ní ZAMĚSTNANCE z kanceláře
byty k dlouhodobému proná-
jmu v Praze, právní servis zajiš-
těn. Tel: 274784428 227822

• Hledám dlouhodobý proná-
jem bytu pro 2 os. - menší do
15 tis, větší do 20 tis. Potřebu-
ji: centrum do 30 min., čisto,
dobrý stav. RK nevolat.
605845088.230259

Nemovitosti - poptávka

• PENÍZE IHNED za nemovi-
tost v Praze pro firmy z Evrop-
ské unie. Tel: 602212121 227748

Knihy a časopisy

Byty - poptávka

• PENÍZE IHNED za byty v Pra-
ze pro firmy z Evropské unie.
Tel: 602212121 227785

• Koupím byt kdekoliv v Pra-
ze, dám okamžitou zálohu,
platba hotově, právní záleži-
tosti vyřídím. Stav nerozhodu-
je. RK nevolat. tel. 234095720,
720539665229855

Pronájmy - nabídka
• Nabízíme pronájem prostor
pro služby blízké provozu kos-
metického salonu na P8.
Tel.603886044230203

• Nabízíme pronájem jedno-
lůžkových pokojů na dlouho-
dobé bydlení u M Kobyli-
sy.Tel.603886044230204

Odmítl hákové kříže
Muž, který vám hledí do očí, se postavil Hitlerovi a Ně-
mecku vrátil punc velmoci. Řeč je o Konrádu Adenauerovi
(1876 až 1967), od jehož narození v Kolíně nad Rýnem
dnes uběhlo 135 let. Právě v Kolíně byl Adenauer roku
1917 zvolen nejmladším starostou v Německu. V úřadu vy-
držel až do Hitlerova nástupu roku 1933, kdy město
odmítl vyzdobit hákovými kříži. Krátce před koncem druhé
světové války se pak dokonce podílel na atentátu na Führe-
ra. Po válce Adenauer založil stranu CDU, roku 1949 byl
zvolen kancléřem Západního Německa a s přezdívkou
„Der Alte“ (Starý) zastával funkci až do roku 1963. HAL

Na svobodu
Pět desítek politiků či lid-
skoprávních aktivistů po-
depsalo manifest žádající
amnestii pro politiky, kte-
ří byli ve Španělsku odsou-
zeni kvůli neústavnímu
referendu o nezávislosti
Katalánska z roku 2017.
Svůj podpis přidali i spiso-
vatelé Irvine Welsh a Elf-

riede Jelineková, písnič-
kářka Joan Baezová či vý-
tvarnice Yoko Ono.

Už i na Slovensku
Mutace koronaviru objeve-
ná v Británii se potvrdila
na Slovensku, oznámil to
včera večer slovenský mi-
nistr zdravotnictví Marek
Krajčí. ČTK

K. Harrisová PROFIMEDIA.CZ

Mozek WikiLeaks.
Sáhl by si na život

Chata - poptávka
Koupím chatu nebo chalupu

ve středních Čechách.
stav nerozhoduje, spíše místo.
Telefon: 773 117 381

Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178

Krátce

USA na rozcestí

KOUPÍM BYT
V PRAZE

jako investici pro děti, právní
vady, dluhy nejsou překážkou.

V bytě můžete dále bydlet. Platba
ihned. Realitní kanceláře prosím

nevolat. Tel.: 601 522 292

Koupím byt
Koupím byt v Praze, nebo
s dobrou dostupností

do Prahy. Osobní či druž-
stevní vlastnictví. Na stavu

nezáleží. 773 117 381

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

JURIS REAL, spol. s r.o.
nabízí přímý výkup,
zprostředkování
prodeje, dražbu
nebo aukci.

A to za nejvyšší
možnou tržní cenu.

Před prodejem
vyřešíme právní vady,

dluhy, exekuce.
Možnost okamžité
výplaty zálohy.

www.prodejtojinak.cz

777 306 102

KOUPÍM
CHATU

Hledám ke koupi chatu, chalupu
do 50 km od Prahy. Stav nerozho-
duje. Předem děkuji za nabídku.

Tel.: 725 911 070

KOUPÍM DŮM
NEBO POZEMEK

v Praze a okolí. Právní vady ne-
vadí. Financování mám zajištěno.

RK-nevolat. Tel.: 725 719 745

PETER BOUSERATH
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„Jsme expresní
jednotka

České pošty.“

ZDENĚK STEHNO
Facebook
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Doplňujte podle legendy vodorovně
a svisle stejná slova. Tajenka je
vodorovně i svisle.

1. vespodu
(kniž) (-u)

2. opak
„vrchem“

3. tajenka
4. strávit

ve frontě
5. doba

deseti dnů
6. ubalit

(cigaretu)

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

15.55 To je vražda, napsala X
16.45 Cestománie
17.15 AZ-kvíz
17.40 Černé ovce
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Doktor Martin (1)
21.05 Dobrá čtvrť
22.00 Revival
23.50 Bohouš
00.20 AZ-kvíz
00.45 Banánové rybičky
01.20 Zajímavosti z regionů
01.45 Pod pokličkou
02.10 Dobré ráno
04.40 Kočka není pes
05.15 Černé ovce

16.30 Království divočiny: Husy
velké

16.55 Ještěří zákony
17.50 Nádherná Amerika
18.45 Večerníček
18.55 Běžkotoulky
19.10 Tesání vlastního osudu
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Americká válka
20.55 Karolína
22.05 Projekt nacismu
23.00 Grantchester (1/6)
23.50 Doktorka Fosterová (1/5)
00.45 Jestli se rozzlobíme,

budeme zlí
02.20 Národ sobě 2.0
03.15 Před půlnocí

16.00 Mentalista IV (10)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.35 Co na to Češi
18.30 Ulice (3962)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Mejdan v Las Vegas

Romantická komedie (USA,
2008)

22.05 Whiskey Cavalier (12)
22.55 Mentalista IV (9)
23.45 Mentalista IV (10)
00.35 Castle na zabití IV (19)
01.15 Whiskey Cavalier (12)
01.55 Na hromádce s ex II (2, 3)
03.10 Co na to Češi
03.50 Ordinace v růžové za-

hradě 2 (855)

16.25 Policie v akci
17.25 Krimi zprávy
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.40 Sport
19.55 SHOWTIME
20.15 Agatha Christie:

Plavý kůň (1/2)
21.30 7 pádů Honzy Dědka
22.40 Fachmani
23.05 Policie v akci
00.00 Námořní vyšetřovací

služba X (1)
00.50 Walker, Texas Ranger IV

(26)
01.45 Jake a Tlusťoch V (13)
02.40 Prostřeno!
03.35 Jak se staví sen
04.15 Jak se staví sen

06.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
11.00 ZAŽEŇ NUDU. KOŤÁK

KUCHTÍK
11.05 Óčko hity
13.30 Óčko trendy
15.00 Mixxxer
17.00 Óčko hity

Klipy nonstop
19.00 Moje desítka

Top 10 klipů podle diváka Óčka
19.50 Óčko hity

Klipy nonstop
21.00 CZ & SK
22.00 Naked Attraction
22.30 Óčko flirt
1.00 Tattoo Fixers
1.30 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Luštěnka

Sudoku

TV tipy
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Iva Hejzlarová
Ano, celá rodina
jsme pohroma

Vah, Býka a Berana.

Anketa

Pasuje na vás znamení horoskopu?

Jan Tesař
Víte, jaký je rozdíl
mezi astronomií
a astrologií? 50 IQ.

Jakub Stupka
Když člověk
chce, tak to
na něj pasuje.

Pavel Kyselák je ekonom původem z útulného Jevíčka na
pomezí Čech a Moravy, kde se mluví malohanáčtinou. Ta je krásně
malebná a Pavel jí máchá jako pestrobarevným štětcem. Těšíme
se, až nám přijdou další verše od poety, jemuž nedávno vyšla
sbírka Šobola po bráchovi.

@mojemetro

KORONOVINY
Slovem roku se v Česku právem stal „koronavirus“. Připomí-
ná, v čem byl uplynulý rok výjimečný. Do běžného užívání
pronikla kvůli pandemii řada slov, jež byla dříve výsadou
odborníků. Nešlo jen o samotný pojem koronavirus – kdo ho
dřív někdy zaslechl?
Až donedávna nikdo nevěděl o reprodukčním čísle, nyní jeho
stav napjatě sleduje takřka denně celý národ. Sledovali jsme
také souboj termínů „ústenka“ a „rouška“, přičemž ten první
řada z nás také slyšela vůbec poprvé. Při vyslovení termínu
„ventilátor“ nás ještě nějakou dobu bude nyní napadat spíše
přístroj na umělé dýchání než rozháněč nehybného letního
vzduchu.
Umíme rozlišovat mezi izolací a karanténou. Mezi úmrtností
a smrtností. Možná někomu zůstane v paměti i pár odborněj-

ších pojmů, například sek-
vencování, doba latence
či kolektivní imunita.
Uznáte sami,
že toto jsou zrovna ne-
chtěně nabyté vědomosti,
které byste raději nepotře-
bovali znát. Jenže příroda
se neptá.

Osobně mi přišlo nejzajímavější, jak byla společnost, teda ta
část, která se zajímá o dění kolem, přinucena osvojit si zákla-
dy statistiky a vůbec jakéhosi bazálního vědeckého přemýšle-
ní. Prostřednictvím státních institucí se na nás začala hrnout
čísla. Ta by ale nedávala smysl, kdybychom se nenaučili ta čís-
la správně interpretovat. Třebaže samotné číslo nově zjiště-
ných nakažených neznamená nic, pokud se nedozvíme, kolik
bylo nenakažených, kolik bylo ten den testováno lidí, jaké
druhy testů se započítávaly…
Virové nebezpečí snad opadne. Doufejme, že statistická gra-
motnost nám už zůstane.

Citát

Umíme rozlišovat
mezi úmrtností
a smrtností. Mezi
izolací a karanténou.

Dopisy a vzkazy

POLSKO

Řešení sudoku

IVAN
ADAMOVIČ
PRŮVODCE PŘÍTOMNOSTÍ

Zvonařka je bez
třiadvacítky
Dost dobře nechápu, proč
byla do odvolání zrušena
linka tramvaje 23, která
prováděla dopravní ob-
služnost na Zvonařce
v Praze 2. Byla tam slav-
nostně zavedena, aby vy-
pomáhala lince 22 ve stře-
dové poloze trasy a navíc
aby obsloužila Zvonařku.
Právě v její blízkosti je
mimochodem i nemocni-
ce a bydlí zde opravdu
hodně lidí (i starších),
kteří jsou nyní donuceni
chodit na tramvaj skoro
o kilometr dál. Zrušení
linky 23 – údajně z důvo-
du koronaviru a poklesu
turistů – je liché a proti
občanům, kteří v tomto
městě platí daně, urážlivé.
Radní mají plná ústa ome-
zování aut v Praze, a při-
tom ruší tramvajové linky
a o nové nemají zájem
z principu – viz Pankrác.

MARTIN KUBÍK, PRAHA 4

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Komiks

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

Řešení luštěnky

Sloupek
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Majitelé bytů v komplexu ho-
telu Westin v Melbourne pro-
testují proti tomu, aby byl lu-
xusní hotel využit jako místo
karantény pro tenisty před
Australian Open. Vlastníci
mají obavy o své zdraví a vadí
jim, že o ubytování zahranič-
ních hráčů rozhodl hotel bez
konzultace s nimi. Do Mel-
bourne by se měly v polovině
ledna sjet stovky tenistů a ab-
solvovat čtrnáctidenní karan-
ténu, jež je v rámci koronavi-
rových opatření povinná. Od
31. ledna se budou hrát pří-
pravné turnaje a úvodní
grandslam začne 8. února.
Právní zástupce majitelů

bytů v hotelovém komplexu
Graeme Efron uvedl, že hotel

o karanténních plánech infor-
moval vlastníky na Štědrý
den a prezentoval to jako ho-
tovou věc. „Nikdo nám včas
neřekl o dohodě s vládou pro-
měnit tento částečně rezi-
denční hotel v karanténní.
Mám od klientů instrukce,
abych získal soudní příkaz,“
řekl australským médiím
Efron.Mezimajitele apartmá-
nů v areálu hotelu patří jedni
z nejbohatších Australanů.
„Je mi 84 let, patřím do ohro-
žené skupiny a je pro mě šo-
kující, že se tohle děje bez ja-
kéhokoli pokusu o konzulta-
ci s námi,“ uvedl jeden z nich
Digby Lewis. Vedení hotelu
uvedlo, že majitelé budou
mít svůj vchod a výtah. ČTK

Macík dojel pátý, Prokop výrazně ztratil
Pilot kamionu Iveco Martin Macík (na snímku) se postaral o nejlepší český výsledek ve
druhé etapě Rallye Dakar, když obsadil páté místo a průběžně mu patří čtvrtá pozice.
Mezi automobily nedokázal Martin Prokop navázat na třetí místo z nedělní etapy, ztratil
více než 45 minut a klesl na průběžné třinácté místo. Nejlepším motocyklistou byl osm-
náctý Martin Michek, celkově je šestnáctý. Mezi kamiony byl opět nejrychlejší Rus Dmit-
rij Sotnikov, na kterého Macík ztratil jedenáct minut. ČTK

Australian Open.
Rezidenti se bouří

Ruská antidopingová agentu-
ra (RUSADA) a tamní biatlono-
vý svaz zahájily vyšetřování
podezřelého hromadného od-
hlášení sportovců z regionál-
ních závodů v závěru roku. Po
příjezdu dopingových komisa-
řů na juniorské soutěže
v Iževsku a Čajkovském se ze
závodů stáhlo 33 biatlonistů
a biatlonistek. „Hromadné od-
hlašování sportovců jsme za-
znamenali a předali případ vy-
šetřovacímu oddělení,“ řekla
médiím mluvčí RUSADA Ma-
ria Markovová. ČTK

V Melbourne asi ne
Sezona MS formule 1 podle
zpráv specializovaných mé-
dií zřejmě v Austrálii neza-
čne. Kvůli koronavirovým
opatřením vyžadujícím
dlouhou karanténu se
úvodní GP sezony 21. břez-
na nejspíš nepojede a orga-
nizátoři v Melbourne zku-
sí získat pozdější termín.

Zápas bez koučů
Trenéři Jan Filip a Daniel
Kubeš měli pozitivní test
na koronavirus a budou
českým házenkářům chy-
bět v zítřejším úvodním
utkání kvalifikace ME na
Faerských ostrovech. Muž-
stvo povedou trenér bran-
kářů Petr Štochl a kouč
juniorů Pavel Pauza.

Krmenčík do Řecka
Fotbalový útočník Michael
Krmenčík by podle zahra-
ničích médií mohl zamířit
z belgických Brugg, kde ne-
hraje, do PAOK Soluň. Po-
dle webu sdna.gr by aktuál-
ně třetí tým řecké ligy
mohl českého reprezentan-
ta získat na půlroční hosto-
vání s opcí.

Nastoupí v Malmö
Švédské hokejové hry se
budou konat v Malmö. Tře-
tí díl Euro Hockey Tour,
který se bude hrát jako Bei-
jer Hockey Games, je na
programu 11. až 14. února.
Stejně jako Karjala v Hel-
sinkách a Channel One
Cup v Moskvě se bude ko-
nat v uzavřené bublině. ČTK

Do Slavie míří Bah
Fotbalisty Slavie má posílit
pravý obránce Alexander
Bah z dánského klubu Sön-
derjyskE, jehož slávisté
chtěli už v létě. Oba kluby
už se dohodly, nyní chybí
podle zákulisních informa-
cí jen zdravotní prohlídka
a podpis smlouvy s třiadva-
cetiletým Dánem. iDNES.cz

Český basketbalis-
ta vypadl ze sesta-
vy Chicaga Bulls
kvůli nemoci.

Potřetí za sebou nenastoupil.
Jediný Čech ve slavné zámoř-
ské NBA Tomáš Satoranský
scházel Chicagu oficiálně
kvůli „zdravotním a bezpeč-
nostním pravidlům NBA“.
Trenér Bulls Billy Donovan
však přiznal, že český roze-
hrávač měl pozitivní test na
onemocnění covid-19. „Samo-
zřejmě musí být v karanténě
a podrobí se ligovému proto-
kolu,“ řekl kouč Chicaga ame-
rické televizi ESPN po zápase
s Dallasem, který Bulls vyhrá-
li 118:108.
Satoranský už musel v pro-

sinci vynechat tři přípravné
zápasy před sezonou NBA
kvůli povinné devítidenní ka-
ranténě, protože byl v blíz-

kém kontaktu s nakaženým
spoluhráčem Noahem Vonle-
hem. Nehrál ani v úvodním
soutěžním duelu ročníku
a ze sedmi utkání Chicaga
tak má na kontě tři starty.
Pozitivní test na koronavi-

rus měl také Chandler Hut-
chison a musel zůstat ve Wa-
shingtonu, kde Bulls ve čtvr-
tek vyhráli. Další dva hráči
Chicaga Lauri Markkanen
a Ryan Arcidiacono zůstávají
mimo hru kvůli koronaviro-
vým pravidlům NBA.
„Největší výzva bude, co se

stane s těmito kluky, kteří
teď nemůžou hrát. Co bude,
až se budou moci vrátit, kdy
dostanou povolení zapojit
se,“ řekl Donovan. Problémy
Bulls s nákazou v týmu zača-
ly už v listopadu, kdy měl po-
zitivní test Garrett Temple.
Čtyři členové realizačního
štábu vynechali 26. prosince
zápas proti Indianě, ale byli
zpět u týmu hned následující
duel proti Golden State. ČTK

Na MS klubů budou i ženy
Na fotbalovémmistrovství světa klubů bude poprvé roz-
hodovat kompletní ženské trio sudích. Mezinárodní fede-
race FIFA pro turnaj nominovala i brazilskou hlavní roz-
hodčí Edinu Alvesovou (na snímku), které mají asistovat
krajanka Neuza Backová a Argentinka Mariana de Almei-
dová. Akce se bude konat od 1. do 11. února v Dauhá. ČTK

PROFIMEDIA.CZ

Číslo dne

24 219
Tolik lidí sledovalo v Tokiu
naživo finále japonského fot-
balového Ligového poháru.
Na Národním stadionu, na
němž mají za 199 dnů začít
odložené olympijské hry,
porazilo FC Tokio 2:1 Kašiwu.
Přitom v Japonsku opět do-
chází k šíření koronaviru.

Rusko. Řeší
podezřelý útěk
biatlonistů

Krátce

Satoranský
se nakazil


